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PROTOKÓŁ NR 0012.5.9.2015 
z posiedzenia Komisji Polityki Społecznej 

w dniu  19 listopada  2015r.  
 

Część I posiedzenia: 
Miejsce posiedzenia:  sala nr 130 A  Urząd Miasta Jastrzębie-Zdrój. 
Czas posiedzenia:  godz. 13.15-16.10 
 
W posiedzeniu  uczestniczyli członkowie Komisji oraz  zaproszeni goście, zgodnie 
z załączonymi listami obecności.  
 

1.Otwarcie posiedzenia. 
 

2.Przyjęcie porządku obrad. 
 

3.Podatki i opłaty lokalne.  
 

−−−− Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości na 
terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2016 rok,  
 

−−−− Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od środków 
transportowych na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2016 rok,  

 
−−−− Projekt uchwały w sprawie uchylenia opłaty od posiadania psów,  

 
−−−− Projekt uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatków w drodze inkasa, 

wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso 
na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój, 

 
−−−− Projekt uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji                          

i informacji o nieruchomościach, obiektach budowlanych i gruntach 
obowiązujących na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój, 
 

− Projekt uchwały w sprawie wysokości dziennych stawek opłaty targowej, 
określenia sposobu jej poboru i wyznaczenia inkasenta na terenie miasta 

Jastrzębie-Zdrój w roku 2016 oraz zwolnienia z opłaty targowej niektórych 
rodzajów sprzedaży. 
4. Sprawy bieżące. 

− projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, 
 

− projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2015 rok, 
 

− projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych 
(21.945,79), 
  

− projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych 
(22.573,00), 
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− projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych 
(24.678,27), 
   

− Projekt uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji 
zawodowej i społecznej, na które przeznacza się środki Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przewidziane dla Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na rok 2015 
 

− Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do zasobu 
gminnego Miasta Jastrzębie-Zdrój od osób fizycznych odrębnej własności 
lokalu mieszkalnego wraz z udziałem w użytkowaniu wieczystym 
 

− Projekt uchwały w sprawie przyjęcia ramowych zasad dla opracowania 
programu z zakresu polityki społecznej „Aktywni 60+”. 
 

5. Wolne głosy i wnioski. 

6. Przyjęcie protokołów z posiedzeń Komisji : 

-  w dniu 17 września 2015r., 
-  w dniu 15 października 2015r. 

 
7. Wyjazd do  Zespołu Ognisk Wychowawczych – realizacja tematu : 

„Funkcjonowanie rodzin zastępczych”. 
 

8. Zakończenie posiedzenia.  

Ad.1. 
Otwarcie posiedzenia. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Zastępca Przewodniczącej Komisji Tadeusz Gorgol,  
który powitał zebranych.  
 
Ad.2. 
Przyjęcie porządku obrad. 
 
Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

 
Ad.3. 
Podatki i opłaty lokalne.  
 

−−−− Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości na 
terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2016 rok,  
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –

0. 
 

−−−− Projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od środków 
transportowych na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój na 2016 rok,  

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –
0. 
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−−−− Projekt uchwały w sprawie uchylenia opłaty od posiadania psów,  
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –
0. 
 

−−−− Projekt uchwały w sprawie zarządzenia poboru podatków w drodze inkasa, 
wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso 
na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój, 

 
Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –

0. 
 

−−−− Projekt uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji                          
i informacji o nieruchomościach, obiektach budowlanych i gruntach 
obowiązujących na terenie miasta Jastrzębie-Zdrój, 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –

0. 
 

− Projekt uchwały w sprawie wysokości dziennych stawek opłaty targowej, 
określenia sposobu jej poboru i wyznaczenia inkasenta na terenie miasta 
Jastrzębie-Zdrój w roku 2016 oraz zwolnienia z opłaty targowej niektórych 
rodzajów sprzedaży. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –

0. 

 
 Ad.4. 
 Sprawy bieżące. 
 

• projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Miasta Jastrzębie-Zdrój, 

    
   Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta.  

 

Lucyna Maryniak-radna RM 
Czy może pan również tak powiedzieć, że nie odczujemy tego, kiedy to się 
spłaci? 
 
Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta.  
Musi jeszcze przyjść decyzja. Z procedury, która jest toczona wynika, ze decyzja 
będzie w tym roku. 

 
Lucyna Maryniak-radna RM 

To jest to, o czym pan mówił, że ustawy późno weszły w życie? 
 
Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta.  
Nie, to jest zupełnie inna rzecz. To jest wynik kontroli, którą Urząd Kontroli Skarbowej 
przeprowadził w naszym mieście, ale również w innych pozostałych miastach, 
ponieważ była inna interpretacja Ministerstwa Finansów, niż Ministerstwa Edukacji 
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odnośnie wydawania orzeczeń o niepełnosprawności. W wyniku kontroli i praktycznie 
każda gmina, która była kontrolowana za okres dwóch lat musi zwrócić środki. U nas 
to jest 4.500.000,00 zł. 
 
Lucyna Maryniak-radna RM 

Jest to groźne dla budżetu? 
 
Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta.  
Będzie miało negatywny wpływ na wykonanie za 2015 rok. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
To dotyczy głównie szkół specjalnych? 
 
Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta.  
To dotyczy wszystkich szkół które miały orzeczenia o niepełnosprawności i w tym jest 
również Zespół Szkół Mistrzostwa Sportowego. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Jedni interpretowali orzeczenie w taki sposób, że należy się taki dodatek, a inni 
inaczej. 
 
Anna Hetman-Prezydent Miasta 
To był jeden z elementów plus niejasne i niespójne przepisy, orzeczenia ZUS nie 
pokrywające się z orzeczeniami z Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej. Jest np. 
zapis, który mówi „spektrum autyzmu”, a drugi to „autyzm” i każdy interpretował to 
inaczej, a w zasadzie chodzi o to samo zaburzenie, bo ze strony medycznej jest to 
samo. W związku z tym uznawano to różnie w jednostkach i gminach, jedni 
„spectrum autyzmu” traktowali jako „autyzm”, a inni nie i Urząd Kontroli Skarbowej 
podszedł do tego literalnie, skoro w ustawie jest napisane, że tylko „autyzm” bez 
słowa „spectrum”, więc tylko „autyzm” był uznawany. Więc wszystkie, które na 
przykład były podane „spectrum autyzmu” już były odrzucone i z tego względu trzeba 
to zrobić. Tutaj brak jest kompatybilności prawa, bo skoro jedno z drugiego się 
bierze, to powinno być spójne. 
 
Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta.  
Kontrole przeprowadza UKS na zlecenie Ministerstwa Finansów, bo jest to jednostka 
Ministerstwa Finansów, przy czym wnioskodawcą do tej kontroli było Ministerstwo 
Edukacji, których były wcześniej rozporządzenia odnośnie tego, jak wydawać te 
orzeczenia. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –

0. 
 

− projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały budżetowej Miasta Jastrzębie-
Zdrój na 2015 rok, 
 

Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Dariusz Holesz – Skarbnik Miasta.  
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –
0. 
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− projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych 
(21.945,79), 
  

Uzasadnienie projektu uchwały przedstawiła Beata Olszok – Dyrektor 
Miejskiego Zarządu Nieruchomości.  
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –

0. 
 

− projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych 
(22.573,00), 
 

Uzasadnienie projektu uchwały przedstawiła Beata Olszok – Dyrektor 
Miejskiego Zarządu Nieruchomości.  
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –

0. 
 

− projekt uchwały w sprawie umorzenia należności budżetowych 
(24.678,27), 
   

Uzasadnienie projektu uchwały przedstawiła Beata Olszok – Dyrektor 
Miejskiego Zarządu Nieruchomości.  
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –

0. 
 

− Projekt uchwały w sprawie określenia zadań z zakresu rehabilitacji 
zawodowej i społecznej, na które przeznacza się środki Państwowego 
Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przewidziane dla Miasta 
Jastrzębie-Zdrój na rok 2015, 

Uzasadnienie projektu uchwały przedstawiła Teresa Jachimowska – Dyrektor 
Ośrodka Pomocy Społecznej.  
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 

Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –

0. 
 

− Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie do zasobu 
gminnego Miasta Jastrzębie-Zdrój od osób fizycznych odrębnej własności 
lokalu mieszkalnego wraz z udziałem w użytkowaniu wieczystym 
 

Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Janusz Buda – Zastępca Prezydenta 
Miasta.  
 

Elżbieta Siwiec-radna RM 
Czy jest już zrobiony operat szacunkowy na mieszkanie do wykupu? 
 
Janusz Buda – Zastępca Prezydenta Miasta 
Nie, ponieważ to my wykupujemy, bo ta osoba wykupiła, a my od niej. 
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Elżbieta Siwiec-radna RM 
W oparciu o jaką cenę? Rynkową? 
 
Janusz Buda – Zastępca Prezydenta Miasta  
W oparciu o wynegocjowaną cenę z właścicielem i operat. 
 
Elżbieta Siwiec-radna RM 
Pani Dyrektor tak? Czy w oparciu o operat szacunkowy? 
 
Janusz Buda – Zastępca Prezydenta Miasta  
Nie, Wydział Mienia robił operat i jeszcze w oparciu o operat. 
 

Elżbieta Siwiec-radna RM 
A jaka to jest kwota?  
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Nie ma i nie będzie, bo nie jest to kompetencja Rady Miasta. 
 
Elżbieta Siwiec-radna RM 
Wiem, że nie jest to kompetencja, tylko pytam, czy jest zrobiony operat i na 
jaką kwotę, bo Miasto będzie kupowało? 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Rada Miasta musi wyrazić zgodę na nabycie i zbycie każdej cząstki majątku. 
Tutaj może być operat, a może być różnie. Z kodeksu cywilnego byłoby tzw. 
należne odszkodowanie dla strony. 
 
Elżbieta Siwiec-radna RM 
Wiem, że był robiony operat szacunkowy. 
 
Janusz Buda – Zastępca Prezydenta Miasta  
Wydział Mienia robił operat i jeżeli jest potrzeba, to możemy ściągnąć 
informację o kwocie. 
 
Elżbieta Siwiec-radna RM 
Chciałam się dowiedzieć, ile Miasto zapłaci za to mieszkanie. 
 

Janusz Buda – Zastępca Prezydenta Miasta  
Operat jest w trakcie realizacji, ale szacunkowo sześćdziesiąt tysięcy złotych. 
 
Beata Olszok-Dyrektor MZN 
Operat będzie, ale i tak Wydział będzie negocjował ze stroną. 
 

Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –
0. 
 

− Projekt uchwały w sprawie przyjęcia ramowych zasad dla opracowania 
programu z zakresu polityki społecznej „Aktywni 60+”. 
 

Uzasadnienie projektu uchwały przedstawił Janusz Buda – Zastępca Prezydenta 
Miasta.  
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Komisja zaopiniowała pozytywnie przedstawiony projekt uchwały. 
Stanowisko przyjęto głosami: za –4, przeciw –0, wstrzymujących się –

0. 
 

Ad.5. 
Wolne głosy i wnioski. 
 
Teresa Jachimowska – Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej.  
Chciałam państwa zaprosić na koncert charytatywny, będzie Teatr Muzyczny, 
który wystawi „My fair Lady”, czyli będzie to musical, operetka. Dzisiaj o 17.00 i 
koszt biletu 20 zł. Było to rozplakatowane i były informacje. Cały dochód z tego 
spektaklu będzie przekazany na dzieci z Ośrodka Pomocy Społecznej i będziemy 
organizowały 4 grudnia dużego Mikołaja dla dzieci, które są u nas w opiece 
asystentów i koordynatorów. Gdyby państwo mieli taką wolę, to można również 
samemu i indywidualnie przygotować prezent dla dziecka. Na Facebooku ukazały 
się listy, które będą również w Miejskim Ośrodku Kultury, ponieważ zostały 
sfotografowane i będzie niewielka wystawa tych listów. Można się również 
przyłączyć i kupić taki prezent dziecku. Jeżeli ktoś z państwa byłby 
zainteresowany, to może się z nami skontaktować. 
 
Ad.6. 
Przyjęcie protokołów z posiedzeń Komisji  
 

-  w dniu 17 września 2015r., 
 

  Protokół przyjęto głosami: za – 3, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
-  w dniu 15 października 2015r. 

 
Protokół przyjęto głosami: za – 3, przeciw –0, wstrzymujących się –0. 
 
Zastępca Przewodniczącej Komisji Tadeusz Gorgol zakończył I część posiedzenia                     
i podziękował zebranym za przybycie i zakończył obrady.  
 
Ad.7. 
Część II posiedzenia. 

Wyjazd do  Zespołu Ognisk Wychowawczych – realizacja tematu: 
„Funkcjonowanie rodzin zastępczych”. 
 

Komisja obejrzała budynek przy ul.Opolskiej i wysłuchała prezentacji dotyczącej 
funkcjonowania Zespołu Ognisk Wychowawczych. 
 
Tadeusz Gorgol-Zastępca Przewodniczącej Komisji 
Czy mają państwo jakieś oczekiwania w stosunku do nas, jako Komisji tzn. coś, 
w czym moglibyśmy państwu pomóc? 
 
 
Izabela Grzybek – Dyrektor Zespołu Ognisk Wychowawczych 
Nie ukrywam, że od kilku lat naszą sprawą, którą kilka razy poruszałam jest 
samochód służbowy. Większość placówek, które znam i spotykam się z 
Dyrektorami, ma samochody służbowe, a my nie mamy takiego samochodu. 
Jeżeli jest rehabilitacja i trzeba jechać autobusem podmiejskim aby dowieźć                           
i wrócić, to wówczas wychowawcy nie byłoby pół dnia. Dzieci jeżdżą na terapię 
do Żor. Ostatnio mieliśmy taką sytuację, że dziecko zostało ugryzione przez psa i 
zanim zostało stwierdzone, czy pies jest szczepiony, to trzeba było z nim 
natychmiast jechać do Cieszyna i podać mu szczepionki. Wtedy nikt nie patrzy na 
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koszty, tylko wychowawca wsiada i jedzie swoim autem. Gdyby było auto 
służbowe, to wówczas kierowca, czy też pan konserwator i jakoś byśmy  ten etat 
wygospodarowali. 
 
Tadeusz Gorgol-Zastępca Przewodniczącej Komisji 
Czy państwo składaliście podobne wnioski? 
 
Izabela Grzybek – Dyrektor Zespołu Ognisk Wychowawczych 
Były wcześniej rozmowy z poprzednimi władzami, a z tymi władzami i obecną 
panią Prezydent nie było jeszcze takiej możliwości. 
  
Tadeusz Gorgol-Zastępca Przewodniczącej Komisji 
Pytam, ponieważ jest to w zasadzie wniosek budżetowy, a na ten rok jest to już 
zamknięte. 
 
Izabela Grzybek – Dyrektor Zespołu Ognisk Wychowawczych 
Wiemy, że na ten rok jest zamknięte, ale czy w przyszłości? 
 
Elżbieta Siwiec-radna RM 
Samochód, a potem koszty utrzymania tego samochodu? 
 
Izabela Grzybek – Dyrektor Zespołu Ognisk Wychowawczych 
Tak, muszą być. Była taka sytuacja, że ktoś nam chciał samochód w darowiźnie 
przekazać, ale później byłyby koszty utrzymania. Nie satysfakcjonuje nas 
samochód, który będzie miał wieloletnie zużycie, bo musimy mieć bezpieczne 
auto. Wszystkie placówki w innych powiatach mają nowe auta, które są 
zakupywane na zasadzie przetargu i później przekazywane takiej placówce. Musi 
to być nowe auto, żeby było sprawne technicznie, bo chodzi tutaj o 
bezpieczeństwo dzieci. 
 
Elżbieta Siwiec-radna RM 
Czy wówczas każdy, kto ma prawo jazdy wsiada i jedzie, czy musicie mieć etat?    
 
Izabela Grzybek – Dyrektor Zespołu Ognisk Wychowawczych 
Mamy pana konserwatora, czy też byśmy wygospodarowały taki etat. Nie mógłby 
każdy jeździć, bo gdyby później się popsuło, to musi być ktoś odpowiedzialny za 
samochód, a jak będzie kilku kierowców, to sami wiemy jak później samochód 
funkcjonuje? 
 
Tadeusz Gorgol-Zastępca Przewodniczącej Komisji 
Potem jest możliwość znalezienia sponsora, który ma np. stację diagnostyczną, 
czy zakład motoryzacyjny i robi przeglądy za darmo, naprawia samochód itp. 
Więc będzie to wniosek przyszłościowy, a drugi?   
 
 
 
Izabela Grzybek – Dyrektor Zespołu Ognisk Wychowawczych 
Cały czas z tym, z czym się borykamy i w tym roku było również pismo składane 
od nas i od związków, że wszyscy pracownicy zatrudnieni są pedagogami, mają 
skończone wyższe studia pedagogiczne, a niestety nie mamy karty nauczyciela. 
Pomimo, że wszyscy jesteśmy  pedagogami i pracownicy robią ogrom pracy i to 
nie jest tylko praca od dzwonka do dzwonka, bo wychowawcy odpowiedzialni za 
dziecko są niejednokrotnie  opiekunami prawnymi i za to absolutnie nic nie mają 
płacone. Żeby był jakiś dodatek trudny tj.coś, czym można byłoby zmotywować 
pracowników do tej pracy i w jakiś sposób podkreślić ważność ich pracy. 
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Pisaliśmy w tym roku wniosek do pana Prezydenta, ale otrzymaliśmy odpowiedź 
negatywną i ubolewam nad tym, ponieważ nie mam środków, a ludzie i tak są 
wspaniali, bo są na każde zawołanie. Jeżeli np. trzeba jechać z dzieckiem, tak jak 
mówiłam, że dziecko zostało ugryzione i pani zostawia swoją rodzinę i jedzie z 
dzieckiem do Cieszyna. Nie ma problemu, bo wykonuję jeden telefon i ci ludzie 
potrafią się zmobilizować, przyjdą i zrobią to w ramach własnych godzin i nie ma 
nawet w jaki sposób później tym ludziom powiedzieć, że coś za to wam się 
należy. 
 
Teresa Jachimowska –Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej  
Jesteście pracownikami samorządowymi? 
 
Izabela Grzybek – Dyrektor Zespołu Ognisk Wychowawczych 
Tak. 
 
Teresa Jachimowska –Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej  
Przy pracownikach samorządowych jedyną rzeczą jest kwestia dodatku 
specjalnego, który można uruchamiać w sytuacji kiedy pracownik wychodzi poza 
granice swojego zakresu. Natomiast, to nie jest coś, co może być przypisane do 
comiesięcznego wynagrodzenia, tylko jest to raz na jakiś czas i za coś. 
 
Izabela Grzybek – Dyrektor Zespołu Ognisk Wychowawczych 
Tak, tylko trzeba mieć środki. 
 
Teresa Jachimowska –Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej  
Trzeba mieć coś w puli wynagrodzeń, żeby można było uruchamiać. 
 
Izabela Grzybek – Dyrektor Zespołu Ognisk Wychowawczych 
Chcieliśmy mieć zwyżkę w budżecie tak, żeby było coś dla pracowników. 
Oczywiście, jedni pracują lepiej tak, jak w każdym zakładzie pracy, że są tacy 
którzy dają całych siebie i serce, a są tacy którzy robią, to co muszą i wracają do 
domu. 
 
Elżbieta Siwiec-radna RM 
Myślę, że gdybyśmy planowali pracę naszej Komisji na drugie półrocze                            
i zaprosilibyśmy was na jedną z Komisji, gdzie byłaby pani Prezydent i wtedy 
szukalibyśmy rozwiązania. W planie pracy Komisji ujmiemy jeden termin dla 
państwa i wtedy pani Dyrektor ze swoją ekipą, jak pani będzie uważała tzn.kim 
ma pani się posiłkować. Wówczas byśmy te sprawy przedstawili i pani Prezydent 
na pewno zajęłaby jakieś stanowisko. Ponieważ, co innego jak tutaj rozmawiamy, 
a co innego jak będzie to w Urzędzie, będzie pan Wiceprezydent i postaramy się, 
żeby była pani Prezydent. 
 
Tadeusz Gorgol-Zastępca Przewodniczącej Komisji 
Tak. 
 
 
Teresa Jachimowska –Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej  
Są to tematy trudne, ponieważ nie pojawiają się tylko u pani Dyrektor, ale  u nas 
również. Ostatnio jestem po rozmowach z pracownikami i panem Prezydentem. 
Dzisiaj było nawet spotkanie ze związkami zawodowymi, bo podwyżki które są i 
gdzieś tam istnieją raz do roku, są podwyżkami rzeczywiście niewielkimi. To nie 
są kwoty, które można dowolnie planować, to wszystko jest na pułapach 
miesięcy czerwiec danego roku potem planowane, jeżeli chodzi o wynagrodzenia 
na rok następny. Więc, nie ma żadnych zwyżek. To, co miasto ma i co może 
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ewentualnie wygospodarować, to potem rozdysponowuje, ale to nie jest 
satysfakcjonujące, bo tak jak mówimy, że poza kwestią wynagrodzenia, które 
pracownik otrzymuje, nie ma u mnie kwestii premiowania. 
 
Izabela Grzybek – Dyrektor Zespołu Ognisk Wychowawczych 
Nie ma.  
 
Teresa Jachimowska –Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej  
Jest wynagrodzenie zasadnicze i jeżeli jest możliwość, to pojedyncze osoby ze 
względu na swoją funkcję mają dodatek funkcyjny w związku z dodatkowymi 
rzeczami, które wykonają i od czasu do czasu ten dodatek jest przyznany. Potem 
jest nagroda, która jest nagrodą półroczną i roczną. 
 
Izabela Grzybek – Dyrektor Zespołu Ognisk Wychowawczych 
U nas jest tylko jedna nagroda, którą mieliśmy na dzień edukacji. 
 
Teresa Jachimowska –Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej  
To wszystko jest wygospodarowane i oczywiście, że jest założenie ile jest 
pieniędzy i ile procent na nagrody. 
 
Izabela Grzybek – Dyrektor Zespołu Ognisk Wychowawczych 
Dużo wcześniej podlegaliśmy pod kartę nauczyciela, a od 2014 r. nie ma w ogóle 
karty, a od 2004r. wszyscy pracownicy, którzy byli zatrudniani do Placówek 
Opiekuńczo-Wychowawczych, zatrudniani byli jako pracownicy samorządowi. 
 
Elżbieta Siwiec-radna RM 
Tak jest w skali kraju, czy tylko u nas w Jastrzębiu?  
 
Izabela Grzybek – Dyrektor Zespołu Ognisk Wychowawczych 
Nie, to jest ustawa. Jeżeli chodzi o pracowników socjalnych, to wcześniej 
pracownicy socjalni mieli dodatek za pracę w terenie, a w tej chwili w placówkach 
takich, jak nasza i pomimo, że ci pracownicy nadal pracują w terenie, bo muszą i 
nie wyobrażamy sobie inaczej, to dodatku też nie mają. 
 
Teresa Jachimowska –Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej  
U nas jest i on jeszcze jest jakby nadal formą z zakresu państwa, ale corocznie 
przychodzą bardzo późno informacje o przekazaniu. Wówczas pracodawca musi i 
czy chce, czy nie chce, bo skoro jest to gdzieś zapisane, że jest to pracownikowi 
przynależne i on to traktuje jako jedną ze składowych swojego wynagrodzenia, 
to powinno mu być wypłacone. Więc kosztem tego, że kiedyś te pieniądze do nas 
dotrą, musimy mimo wszystko od miesiąca stycznia pracownikom to wypłacać. 
Natomiast, dzieje się tak, że nigdy nie wywiązują się w stu procentach z tego, 
żeby pełną kwotę przekazać na wszystkich pracowników którzy są w terenie. 
Wówczas występujemy do miasta i z reguły miasto nie ma możliwości, żeby nam 
nie przyznać jakiejś puli, żeby wynosiła 100% tj.250 zł za każdy miesiąc dla 
pracownika pracującego w terenie. 
 
Elżbieta Siwiec-radna RM 
Czyli, to jest systemowe rozwiązanie? 
 
Izabela Grzybek – Dyrektor Zespołu Ognisk Wychowawczych 
U nas nie, bo z ustawy zostało to zabrane. 
 
 
 



11 

 

Elżbieta Siwiec-radna RM 
Jak funkcjonują tego typu placówki w ościennych gminach, czy w skali Polski, 
żebyście państwo powiedzieli o tym na spotkaniu. 
 
Pracownik Zespołu Ognisk Wychowawczych 
Porównywaliśmy z Pszczyną i tam są lepsze wynagrodzenia. 
 
Teresa Jachimowska –Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej  
W Pawłowicach pracownicy, gdzie jest mały Ośrodek i niewielu pracowników, a 
zarabiają zupełnie inne pieniądze, niż nasi pracownicy. Do Ośrodka w 
Pawłowicach od nas odeszły już trzy osoby. 
 
Izabela Grzybek – Dyrektor Zespołu Ognisk Wychowawczych 
Tak samo jest w Rybniku tzn.Zespół Ognisk Wychowawczych o takiej samej 
nazwie jak my, a ich płace są bez porównania. 
 
Elżbieta Siwiec-radna RM 
Najlepsze będzie spotkanie, na którym wszyscy tego posłuchamy. 
 
Tadeusz Gorgol-Zastępca Przewodniczącej Komisji 
Myślę, że będzie to najlepsze rozwiązanie i później ewentualnie może to być jako 
wniosek budżetowy. 
 
Klaudia Nietrzebka – kierownik Działu Pomocy Rodzinie Os. Niepełnosprawnym                         
i Bezdomnym 
W temacie uzupełnienia tego, co z dziećmi przed dziesiątym rokiem życia, bo po 
dziesiątym już państwo wiecie, że w wyjątkowych sytuacjach trafiają tutaj dzieci 
młodsze, kiedy jest uzasadniony powód, bo tylko w takich sytuacjach pani 
Dyrektor takie dzieci może przyjąć. Wszystkie młodsze dzieci staramy się 
zabezpieczać w ramach rodzin zastępczych zawodowych, bądź nie zawodowych                      
i tam, gdzie mamy miejsce. Na dzień dzisiejszy odkąd weszła w życie ustawa w 
2012r. rozwój pieczy zastępczej zmierza w dobrym kierunku. Jak przejmowałam 
dział, mieliśmy dwa pogotowia rodzinne na terenie miasta i nic więcej, a teraz 
mamy jedno pogotowie rodzinne i trzy rodziny zastępcze zawodowe z kolejną, 
która już nabywa doświadczenie. Na terenie miasta mamy dwie zwykłe 
zawodowe rodziny zastępcze i jedną dodatkową w Zabełkowie k.Raciborza                     
i rodzinę zawodową od wielu lat w Dębicy, gdzie jest troje dzieci, które odeszły z 
Zespołu Ognisk Wychowawczych. Chciałam państwu powiedzieć o rodzinach u 
nas na terenie, bo są to rodziny które zabezpieczają najmniejsze z dzieci. 
Chciałam pokazać na dwóch przypadkach, które ostatnio zostały umieszczone. 
Zabieraliśmy z rodziny dziewczynkę, która miała miesiąc, a z tego trzy tygodnie 
spędziła w szpitalu, ponieważ tydzień pobytu w domu doprowadził ją do takiego 
stanu zdrowia, że potem trzy tygodnie lekarze ją leczyli. Dziecko chorowało na 
świerzb i to jest coś, co nie powinno było się zdarzyć noworodkowi. Dlaczego o 
niej mówię, ponieważ chciałam państwu pokazać, jak ciężką pracę wykonuje 
rodzina zastępcza, bo od razu dziewczynka trafiła do zawodowej rodziny 
zastępczej wiedząc już, że nadal trzeba ją leczyć pod kątem świerzbu i nie dać 
zakazić dzieci, które są już umieszczone. Mamy sztandarowe Pogotowie 
Rodzinne, gdzie trafiają dzieci na krótki czas i czasami zdarza się, że jest 
interwencja i potrzeba umieścić dziecko na kilka dni. Czasami dostaje dzieci w 
trudnej sytuacji tj. zaniedbane, odparzone, a nie zdarzyło się nigdy, abyśmy 
mieli wątpliwości, że sobie nie poradzi. Jest to najdłuższa rodzina, którą mamy, 
ale taka, z której dzieci zawsze wychodzą z miłością. Mamy też inne rodziny, ale 
większość z nich nie ma tak długiego stażu. Mamy od ubiegłego roku dwie 
rodziny zawodowe, które wcześniej były niezawodowymi rodzinami zastępczymi. 
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Rodziny przeszły szkolenie i uzyskały pozytywną opinię ośrodka, który ich szkolił 
i ta współpraca również bardzo dobrze się układa. 
Wniosek najważniejszy, z którym wychodzę i myślę, że jest państwu znany, bo 
nie jest nowy tzn. zawodowe rodziny pracują całodobowo, bez wolnych świąt, 
sobót i niedziel. Mają prawo do trzydziestu dni urlopu w roku, ale są takie 
rodziny, które z tego w ogóle nie korzystają, ponieważ wiedzą, że zabierzemy 
wtedy dzieci, bo musimy je zabezpieczyć i oni zostają sami, a absolutnie sobie 
tego nie wyobrażają. Natomiast, wynagrodzenie na tę okoliczność wynosi 2 tys. 
zł brutto miesięcznie, co daje na rękę 1.400,00 zł. Tylko Rada Miasta ma 
możliwość zmiany ustawowych kwot tej wysokości. 
 
Elżbieta Siwiec-radna RM 
Ustawowych, czy jest to uchwałą? 
 
Klaudia Nietrzebka – kierownik Działu Pomocy Rodzinie Os. Niepełnosprawnym                         
i Bezdomnym 
Ustawowo 2 tys. zł, ale jeden punkt mówi, że Rada Miasta może to zmienić na 
inną kwotę w zależności od możliwości finansowych. 
 
Elżbieta Siwiec-radna RM 
Jakiej byłoby to wielkości, czy jakieś symulacje robiłyście panie odnośnie tego? 
 
Klaudia Nietrzebka – kierownik Działu Pomocy Rodzinie Os. Niepełnosprawnym                         
i Bezdomnym 
Nie robiłyśmy, bo trudno nam powiedzieć, czy w ogóle jest taka szansa? 
 
Elżbieta Siwiec-radna RM 
Zawsze jak się mówi o pieniądzach, to trzeba powiedzieć, jaka by to miała być 
mniej więcej kwota, bo może się okazać, że to nie są wcale duże pieniądze. 
 
Tadeusz Markiewicz-radny RM 
Ile jest tych rodzin?  
 
Klaudia Nietrzebka – kierownik Działu Pomocy Rodzinie Os. Niepełnosprawnym                         
i Bezdomnym 
Jest pięć rodzin zawodowych i nawet gdyby im podnieść 200-300 zł i trochę 
przewrotnie można powiedzieć, że jest to i tak koszt nieporównywalnie niższy, 
niż umieszczenie dziecka w Domu Małego Dziecka. 
 
Elżbieta Siwiec-radna RM 
Wniosek możemy przegłosować na kolejnej Komisji. Tutaj nie chodzi o jakieś 
duże pieniądze  
 
Teresa Jachimowska –Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej  
Na kolejną Komisję przyniesiemy symulację. 
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Ad.8. 
Zakończenie posiedzenia.  
 
Zastępca Przewodniczącej Komisji Tadeusz Gorgol podziękował zebranym                 
za przybycie i zakończył obrady.  
 
 

Zastępca Przewodniczącej 
 Komisji Polityki Społecznej 

 
Tadeusz Gorgol 

Protokołowała 
Alicja Kogut 


